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PROTOKÓŁ NR XXXI/2008 

z XXXI sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA 

która odbyła si ę w dniu 18 grudnia 2008 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 
 
 
 
Początek obrad godz. 9.00 
Na stan 34 radnych w sesji udział wzięło 34 radnych 
 
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
 
 
 
 
 
 

PUNKT 1  
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

 
Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska BOGDAN OLESZEK  
Otworzył i przewodniczył obradom Sesji Rady Miasta Gdańska. 
 
Radny - BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Witam bardzo serdecznie na XXXI sesji RMG. witam radnych miasta 
Gdańska, witam prezydenta miasta Gdańska, wiceprezydentów, panią 
Sekretarz, witam aplikantów, którzy są na górze i witam wszystkich 
państwa pozostałych. Proszę państwa przewidywana przerwa jest o 
godzinie 13.00 – 14.30, przypomnę tylko, Ŝe w tym czasie 
przewidzieliśmy spotkanie opłatkowe i zwracam się juŜ teraz z gorącą 
prośbą by dzisiaj naprawdę zabierać głos w sposób zwięzły i krótki, 
Ŝebyśmy moŜe zdąŜyli z tym programem. Nie długim zresztą 
programem, część została zdjęta, jak państwo zaraz usłyszą, uchwał. 
śebyśmy zdąŜyli do przerwy i mogli w spokoju uczestniczyć w opłatku i 
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Gdańsku kosztowałaby 2 mln. bo u nas jest wszystko trochę droŜsze. 
Ale mieszkańcy Gdańska powinni wiedzieć, Ŝe no coś za coś, tak. czyli 
dorzucamy 100 mln do hali widowiskowo-sportowej, bo nieudolna 
budowa, nie ma prowadzącego, jest prawdopodobnie nie pan tylko 
prezydent Karnowski. Więc dobrze by było, Ŝeby mieszkańcy Gdańska 
dowiedzieli się, Ŝe te 100 mln. dorzucone lekką ręką to jest strata 50 
pełnowymiarowych boisk dla Gdańska. Ale to oczywiście nie jest 
populizm, tylko to jest strach. Strach, ze mieszkańcy się o tym nie 
dowiedzą od pana, poniewaŜ będzie się pan bał o tym powiedzieć. 
Proszę wziąć pod uwagę te moje argumenty i wywaŜyć to. I jeszcze raz 
apeluję, Ŝeby nie obarczać winą opozycji za halę widowiskowo-sportową 
w Sopocie, poniewaŜ nie za bardzo wiem, w czym ta opozycja panu 
przeszkodziła. Prezydent Karnowski narzekał, Ŝe być moŜe za duŜo 
węgla w stali. Ale proszę nam powiedzieć, która to opozycja nam tego 
węgla nasypała. Dziękuję bardzo.  
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie Przewodniczący.  
Wysoka Rado. 
Panie Prezydencie.  
BudŜet na rok 2009 w niedostatecznym stopniu zabezpiecza potrzeby w 
zakresie infrastruktury drogowej. ZagroŜone są inwestycje drogowe na 
Euro 2012. Szczególnie dotyczy to trasy Sucharskiego, Słowackiego. W 
roku 2009 zaplanowano za małe środki na te inwestycje, czyli zostanie 
wykonane bardzo mało prac. W następnych latach równieŜ te środki są 
rozłoŜone aŜ do roku, po roku 12 równieŜ, inwestycja moŜe być nie do 
końca skończona. Środki finansowe w budŜecie są tak zaplanowane, 
Ŝeby rozpocząć jak najwięcej inwestycji, a następnie przeciągać je w 
czasie. Inwestycje, które powinne być realizowane w ciągu kilku 
miesięcy, najwyŜej jednego roku są realizowane przez 3 lata. Jak w 
przypadku ulicy Łostowickiej. TakŜe teŜ naleŜy się zastanowić, czy nie 
lepiej prowadzić mniej inwestycji, ale bardzo krótko i rozpoczynać 
później następne, czy rozkopać cały Gdańsk no i bawić się z tym przez 
kilka lat. TakŜe tutaj niech pan prezydent teŜ się zastanowi nad tym, bo 
widzimy, Ŝe Gdańsk jest rozkopany. MoŜe chodzi panu prezydentowi o 
to by pokazać, Ŝe się wszędzie buduje. Ale dobrze by było, Ŝeby się 
budowało bardzo duŜo, ale równieŜ bardzo szybko. A nie męczyć  
mieszkańców objazdami, a czasami po prostu zakazami przejazdu. 
Sprawa rozwiązania układu komunikacyjnego w Gdańsku Południu. Wg. 
mnie to co obecnie się tam próbuje zrobić to jest  bardzo po amatorsku.  
Nie dość, Ŝe nie buduje się  praktycznie nowych dróg zakończyło się 
ostatnio ulicę Wilanowską, która nic nie dała. Bo wiadomo, Ŝe budowanie 
samych odcinków dróg to nie wiele da. Potrzebne są rozwiązania inne. 
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Potrzeba przede wszystkim zacząć budować skrzyŜowania bezkolizyjne. 
Bo głównie korki tworzą się właśnie przez te skrzyŜowania. Tam się 
tworzą te korki i nie moŜna się z Gdańska Południa wydostać. TakŜe 
proszę równieŜ popatrzeć w tym kierunku, jakie środki przeznaczyć 
równieŜ na tego typu rozwiązania. Następna jeszcze sprawa, moŜe juŜ 
ostatnia w mojej wypowiedzi to jest sprawa, budowa Aquaparku. 
PrzecieŜ to jest wstyd, Ŝe takie miasto jak Gdańsk, nie posiada do tej 
pory Aquaparku. Mamy podobno 2 lokalizacje, gdzie Aquapark moŜe być 
pobudowany, tylko jakoś nie moŜemy znaleźć inwestorów i tutaj jest na 
pewno wina władz Gdańska, Ŝe tego nie potrafią zrobić. Aquapark jest 
na pewno bardzo potrzebny dla mieszkańców Gdańska, bo te baseny 
przyszkolne, które są one nie zabezpieczają potrzeb mieszkańców.  
Warto by było tutaj równieŜ pomyśleć w tym kierunku. Dziękuję bardzo.  
 
Radny – PAWEŁ JAWORSKI  
Panie Przewodniczący. 
Panie Prezydencie. 
Wysoka Rado. 
Powiedział pan w swoim wystąpieniu, Ŝe politycy powinni brać 
odpowiedzialność za swoje słowa. To teraz ja, jako ta nie konstruktywna 
opozycja panu powiem, Ŝe oszukał pan RMG i Gdańszczan, powiem 
wręcz okłamał pan. Bo ja traktuję, jeŜeli wypowiada słowa pana 
zastępca, to są to słowa pana prezydenta, bo pan ani nie sprostował, ani 
nie powiedział, Ŝe się z tym nie zgadza. O czym mówię? O wpływach z 
biletów komunikacji miejskiej. My jako opozycja podnosiliśmy, Ŝe 
podwyŜki cen biletów przyniosą budŜetowi miasta około 8 mln. zł. Teraz 
się okazuje, Ŝe z tytułu podwyŜek miasto Gdańsk otrzyma prawie 16 mln. 
zł., które nota bene chce przekazać ZKM. A pan prezydent powiedział, 
Ŝe intencją miasta nie jest łupić gdańszczan, jeŜeli wpływy okaŜą się 
wyŜsze nastąpi obniŜka cen biletów. Panie prezydencie, gdzie jest 
obniŜka tych cen biletów?  
 
Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI  
Jeszcze kilka kwestii, poniewaŜ wydaje się, ze wnioski o zamknięcie listy 
mówców działają, jak płachta na byka panie przewodniczący i widocznie 
tak na mnie podziałało, Ŝe widocznie siedzę, jak na szpilkach. Więc 
muszę coś dopowiedzieć.  
Panie Przewodniczący.  
Wysoka Rado. 
Panie Prezydencie.  
Niewiele tu rzeczywiście usłyszeliśmy w tym budŜecie o jakiś 
znaczących podwyŜkach dla uczących nasze dzieci nauczycieli, a 
przecieŜ to państwo, jako politycy płaciliście za spoty reklamowe 
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To jest korzyść. Ale panie radny pan był przeciwny budowie hali.  
 
Radny – STEFAN GRABSKI  
To proszę je równieŜ uszanować, bo one dotyczyły istotnych spraw. 
Choćby to co mówiłem o tych wodach opadowych i o niepotrzebnym 
wydawaniu pieniędzy. Dziękuję.  
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie prezydencie, jeŜeli chodzi o pana wystąpienie dotyczące mojej 
osoby i moich propozycji, teŜ bym prosił, Ŝeby pan prezydent dokładnie 
słuchał co się mówi. No bo, my wiele spraw mówimy, tak, my wiele 
spraw mówimy naprawdę istotnych i pan prezydent moŜe się równieŜ i 
duŜo nauczyć. Pan prezydent się zachowuje, tylko jak polityk, ale jako 
prezydent miasta Gdańska pan prezydent powinien się zachowywać 
równieŜ jak menadŜer. I powinien pan wysłuchać wszystkich i dokładnie 
wysłuchać. A nie, Ŝe pan mi tutaj wmawia, Ŝe ja mówiłem, Ŝe jakieś 
chodniki trzeba budować. Na temat chodników nic nie mówiłem, akurat. 
śe miasto ma budować Aquapark. Panie prezydencie pan jest juŜ 
prezydentem od 10 lat, ten Aquapark powinien juŜ 8 lat stać. I pan 
powinien o to zadbać, i to właśnie przez to, Ŝe pan tak słabo w tym 
kierunku działał, to nie ma tego Aquaparku. Wszystkie większe miasta 
mają Aquaparki, a my nie. Mało tego. Gdańsk za czasów komuny był 
duŜo wyŜej plasowany pod względem gospodarczym, kulturalnym itd. A 
teraz, które my miejsce zajmujemy? 7. Nas juŜ przegonił Wrocław, 
przegonił Poznań, i inne jeszcze większe miasta, Kraków i Warszawa, no 
to zawsze były lepsze od nas. TakŜe przez te 10 lat panie prezydencie, 
pan to miasto zmarginalizował, i dalej marginalizuje. Tak jest. Za kilka lat 
moŜemy mieć juŜ 10 miejsce. Niech pan nas słucha trochę, uwaŜniej 
niech słucha, bo naprawdę nasze niektóre uwagi są naprawdę bardzo 
istotne i bardzo merytoryczne. A nie tylko atakować nas, obraŜać i nic 
więcej, poproszę pana prezydenta o troszkę pokory równieŜ. Nie po 
prostu wyśmiewanie. Bo przypomina mi to Urbana z czasów PRL. On teŜ 
nas wyśmiewał wtedy, Ŝe my chcieliśmy wolnej Polski. A pan w stosunku 
do naszych sugestii, akurat dotyczących innych spraw, po prostu 
postępuje podobnie. No takŜe troszkę więcej pokory, troszkę więcej 
zrozumienia dla opozycji. I naprawdę proszę przemyśleć, to  co opozycja 
mówi, bo wiele, większość spraw jest naprawdę bardzo istotnych i warto 
o tym wiedzieć. Dziękuję bardzo.  
 
 
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 


